
Protokół 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce 

w dniu 20.06.2024 r.

Data posiedzenia: 20.06.2024 r.

Miejsce posiedzenia: Gminne Centrum Kultury w Gorzycach

Obecni: wg załączonej listy obecności (załącznik nr 1 a-b)

Stwierdzenie prawomocności: wymagane quorum.

Nieobecni radni: 

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Przyjęcie porządku posiedzenia.

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gorzyce wotum 

zaufania.

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gorzyce za 2023 rok.

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gorzyce 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Gorzyce za 2023 rok.

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Gorzyce na lata 2024-2030.

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Gorzyce 

na 2024 rok.

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, 

odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Gorzyce lub jej jednostkom organizacyjnym.

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji Filii Świetlicy Profilaktyczno - 

Wychowawczej w Gorzyczkach z siedzibą w Olzie przy ul. Dworcowej 102/5.

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Świetlicy Profilaktyczno-

Wychowawczej w Gorzyczkach.

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki procentowej 

opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanej budową urządzeń

infrastruktury technicznej na terenie gminy Gorzyce.



13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży 

nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych 

wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowych warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych.

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikat od cen nieruchomości 

gruntowych sprzedawanych ich użytkownikom wieczystym.

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXXIV/327/21 Rady 

Gminy Gorzyce z dnia 29 listopada 2021 r. w sprawie określenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Gorzyce oraz zasad ich wypłacania i 

określenia stawek za 1 km przebiegu pojazdu samochodowego nie będącego własnością 

gminy, używanego w podróży służbowej przez radnego.

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości diet oraz zwrotu 

kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Gorzyce oraz zasad ich wypłacania i 

określenia stawek za 1 km przebiegu pojazdu samochodowego nie będącego własnością 

gminy, używanego w podróży służbowej przez radnego.

18. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr LV/506/23 Rady 

Gminy Gorzyce z dnia 29 czerwca 2023 r. w sprawie określenia wysokości diet oraz zasad ich

wypłacania sołtysom Gminy Gorzyce.

19. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości diet oraz zasad ich 

wypłacania sołtysom Gminy Gorzyce.

20. Rozpatrzenie petycji dotyczącej budowy kanalizacji deszczowej przy ul. Strażackiej w 

Czyżowicach.

21. Wnioski i zapytania.

22. Zamknięcie posiedzenia.

Ad 1

W dniu 20.06.2024 r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student otworzył 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce. Powitał wszystkich obecnych, m.in.: 

Wójta Gminy Daniela Jakubczyka, Z-cę Wójta Daniela Kurasza, Skarbnik Gminy Renatę 

Seman, Sekretarz Gminy Marię Władarz, Kierowników jednostek organizacyjnych Gminy 

Gorzyce, radnych oraz pracowników Urzędu Gminy. 



Ad 2

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przedstawił porządek posiedzenia.  

Do przedstawionego porządku posiedzenia nie wniesiono uwag i został przyjęty jednogłośnie.

Ad 3

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student poinformował, iż wyłożony został 

protokół z ostatniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Gorzyce, do którego 

można zgłaszać uwagi i poprawki do końca dzisiejszego posiedzenia. W przypadku 

zgłoszenia uwag zostaną one rozpatrzone przez Radę Gminy, w przypadku ich braku protokół

przyjęty zostanie w proponowanym brzmieniu.

Ad 4

W tym punkcie głos zabrał Wójt Gminy Daniel Jakubczyk. Powiedział, że debatę nad 

raportem o stanie Gminy Gorzyce za 2023 rok zaplanowano na najbliższą Sesję. Wtedy też 

podjęta zostanie uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gorzyce wotum zaufania. 

Dodał, że raport o stanie gminy został sporządzony i przedłożony Radzie Gminy stosownie do

wymagań ustawy o samorządzie gminnym, do 31 maja br. Pan Wójt złożył podziękowania 

Radzie Gminy, gminnym jednostkom organizacyjnym oraz podmiotom zewnętrznym, za 

zgodną współpracę w 2023 roku.

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

(zał. nr 2)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      5 przeciw    1 wstrzymał   2

Komisja Skarg za      2 przeciw    2 wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      4 przeciw .......... wstrzymał   3

Komisja oświaty za      7 przeciw ……... wstrzymał   3

Komisja Rodziny za      8 przeciw ……... wstrzymał   1

Ad 5

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gorzyce za 2023 rok (zał. nr 3)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw …….. wstrzymał ........... 



Komisja Skarg za      3 przeciw…….... wstrzymał    1

Komisja Budżetu za      6 przeciw .......... wstrzymał    1

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Rodziny za      9 przeciw ……... wstrzymał  …….

Ad 6

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gorzyce absolutorium z tytułu

wykonania budżetu Gminy Gorzyce za 2023 rok (zał. nr 4)

W tym punkcie głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student.

Poinformował, że opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gorzyce 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Gorzyce za 2023 rok jest pozytywna. Opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie 

Wójtowi Gminy Gorzyce absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Gorzyce za 2023 rok jest 

również pozytywna. Obie opinie zostaną przedstawione na najbliższej Sesji Rady Gminy.

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      3 przeciw…….... wstrzymał    1

Komisja Budżetu za      6 przeciw .......... wstrzymał    1

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……...

Komisja Rodziny za      9 przeciw ……... wstrzymał ........…

Ad 7

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gorzyce na lata 2024-2030 (zał. nr 5)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Rodziny za      9 przeciw ………wstrzymał ……..



Ad 8

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Skarbnik Gminy Renacie 

Seman, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Gorzyce na 2024 rok (zał. nr 6)

W otwartej dyskusji głos zabrali:

- radny Stanisław Zbroja odnosząc się do zadania pn. Rogów – wykonanie dokumentacji przebudowy 

rurociągu na rowie Rogów -Bluszczów” w wysokości 65.490,17 zł zwrócił się z prośbą o przybliżenie 

informacji na ten temat.

- Pani Kierownik Justyna Markiewicz odpowiedziała, że zgodnie z umową wartość zadania wynosi 

77.490,00 zł. W roku 2023 wykonawcy zapłacono kwotę 11.999,83 zł., a pozostała kwota z budżetu 

została wprowadzona do uchwały Rady Gminy Gorzyce jako wydatek niewygasający z upływem 2023

roku. Z uwagi na to, że dokumentacja nie została wykonana do końca czerwca 2024 r. kwotę 

65 490,17 zł. należało wprowadzić do budżetu na 2024 rok. Dokumentacja obejmuje wymianę 

przepustu pod ulicą Rogowiec (przy posesji Rogowiec 34), przepustu pod odnogą ul. Rogowiec (ślepa 

droga obok zakładu usługowego - działka geodezyjna nr 164), wymianę rurociągu pomiędzy tymi 

przepustami (wymiana z rurociągu o średnicy 900 mm, na przepust żelbetowy o wymiarach 2x1m). 

Na wlocie do przepustu pod działką drogową nr 164 zostanie zabudowana żelbetowa komora zbiorcza 

o kształcie wielokąta. Długość zarurowania: 145m.

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Rodziny za      9 przeciw ………wstrzymał ……..

Ad 9

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Kierownikowi Referatów 

Podatków i Opłat Robertowi Kowalskiemu, który przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w 

spawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Gorzyce lub jej jednostkom 

organizacyjnym (zał. nr zał. nr 7)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      10 przeciw ……… wstrzymał …….

Komisja Rodziny za      9 przeciw ………wstrzymał ........…



Ad 10

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Kierownik Świetlicy 

Profilaktyczno-Wychowawczej w Gorzyczkach Monice Nowakowskiej, która przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie likwidacji Filii Świetlicy Profilaktyczno - 

Wychowawczej w Gorzyczkach z siedzibą w Olzie przy ul. Dworcowej 102/5 (zał. nr 8)

W otwartej dyskusji głos zabrali:

- radna Justyna Lazar wyraziła zainteresowanie gdzie powstanie nowa filia Świetlicy.

- Pani Monika Nowakowska odpowiedziała, że nie ma jeszcze decyzji w tej sprawie ale rozważa się 

otwarcie filii przy szkole w Czyżowicach, gdyż wielokrotnie zgłaszano tam potrzeby w tym zakresie, 

zarówno ze strony rodziców jak i dyrekcji szkoły.

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Rodziny za      9 przeciw ……... wstrzymał ……..

Ad 11

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Kierownik Świetlicy 

Profilaktyczno – Wychowawczej w Gorzyczkach Monice Nowakowskiej, która przedstawiła 

uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu Świetlicy Profilaktyczno-Wychowawczej

w Gorzyczkach (zał. nr 9)

W otwartej dyskusji głos zabrali:

- Przewodniczący Rady Piotr Wawrzyczny zauważył, że jak wynikało z wypowiedzi pani Kierownik, 

wprowadzenie zmian w Statucie Świetlicy wynika m.in. z nałożenia na placówkę dodatkowych zadań 

– jakie to są zadania – zapytał.

- Pani Monika Nowakowska wyjaśniła, że nowe obowiązki placówki dotyczą realizacji spotkań 

nadzorowanych rodzica z dzieckiem, które opierają się na przepisach kodeksu rodzinnego i 

opiekuńczego na podstawie wydanego przez sąd rodzinny postanowienia regulującego kontakty 

rodziców z dzieckiem. Dotyczy to przypadków szczególnie trudnych i skomplikowanych, które jednak

się zdarzają i trzeba być na to przygotowanym.

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Rodziny za      9 przeciw ……... wstrzymał ……..



Ad 12

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student oddał głos Kierownik Gospodarki Komunalnej

Izoldzie Gajowskiej, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości 

spowodowanej budową urządzeń infrastruktury technicznej na terenie gminy Gorzyce (zał. nr 10)

Następnie głos zabrał Wójt Gminy Daniel Jakubczyk, który wyjaśnił, naliczenie opłaty adiacenckiej 

ma charakter fakultatywny co oznacza, że gmina ma prawo naliczyć opłatę adiacencką, gdy wartość 

nieruchomości wzrasta na skutek poniesionych przez gminę nakładów na rozwój infrastruktury lub 

scalenia czy podziału nieruchomości, ale nie jest to obligatoryjne. 

Wysokość opłaty ustala rada gminy, jednak górny limit określa ustawa o gospodarce 

nieruchomościami.  Przedmiotowy projekt uchwały zakłada opłatę w wysokości 30% różnicy między 

wartością, jaką nieruchomość miała przed wybudowaniem urządzeń infrastruktury technicznej a 

wartością, jaka nieruchomość ma po ich wybudowaniu.  Zaproponowana stawka w minimalny sposób 

zrekompensowałaby wydatki poniesione w związku z naliczeniem tejże opłaty i przygotowaniem 

stosownej decyzji. Każda decyzja wymaga opinii rzeczoznawcy majątkowego, co generuje określone 

koszty.  Do tego należy doliczyć koszty związane z obsługa administracyjną. 

Jak wynika z zaleceń pokontrolnych Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach, rolą Wójta 

Gminy, jako kierownika jednostki sektora finansów publicznych, jest przygotowanie i 

przedłożenie radzie gminy przedmiotowej  uchwały, gdyż niewywiązanie się z tego 

obowiązku może się spotkać z zarzutem naruszenia dyscypliny finansów publicznych. 

Należałoby jednak w tym miejscu wspomnieć, że żadna gmina w powiecie wodzisławskim 

nie podjęła przedmiotowej uchwały i takiej opłaty nie pobiera.

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      4 przeciw    3 wstrzymał    1

Komisja Skarg za      0 przeciw    3 wstrzymał    1

Komisja Budżetu za      2 przeciw    3 wstrzymał    2

Komisja Oświaty za      1 przeciw    8 wstrzymał    1

Komisja Rodziny za      1 przeciw    7 wstrzymał    1

 

Ad 13

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student oddał głos Kierownik Referatu Rolnictwa i 

Gospodarki Gruntami Justynie Markiewicz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie ustalenia zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w 

użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na 

rzecz ich użytkowników wieczystych (zał. nr 11)

W dyskusji głos zabrali:



- radny Eugeniusz Katryniok zauważył, że obecnie w użytkowanie wieczyste oddane są grunty o 

łącznej powierzchni 2,8220 ha, których Gmina Gorzyce jest właścicielem. Radny poprosił o więcej 

szczegółów na ten temat.

- Pani Kierownik Justyna Markiewicz wyjaśniła, że grunty o których mowa są w posiadaniu 

wieczystym 10 podmiotów. Grunty te są położone w miejscowościach: Bluszczów, Rogów Gorzyczki,

Czyżowice i Gorzyce.

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      3 przeciw   1 wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……...

Komisja Rodziny za      9 przeciw ……... wstrzymał ...........

Ad 14

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Kierownik Referatu Rolnictwa i

Gospodarki Gruntami Justynie Markiewicz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie szczegółowych warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych (zał. nr 12)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      6 przeciw    1 wstrzymał ……...

Komisja Oświaty za      9 przeciw    1 wstrzymał ……...

Komisja Rodziny za      8 przeciw    1 wstrzymał ……..

Ad 15

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Kierownik Referatu Rolnictwa i

Gospodarki Gruntami Justynie Markiewicz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie udzielenia bonifikat od cen nieruchomości gruntowych sprzedawanych ich użytkownikom 

wieczystym (zał. nr 13)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      9 przeciw .......... wstrzymał    1

Komisja Rodziny za      8 przeciw ………wstrzymał    1



Ad 16

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Sekretarz Gminy Marii 

Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 

XXXIV/327/21 Rady Gminy Gorzyce z dnia 29 listopada 2021 r. w sprawie określenia wysokości diet

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Gorzyce oraz zasad ich 

wypłacania i określenia stawek za 1 km przebiegu pojazdu samochodowego nie będącego własnością 

gminy, używanego w podróży służbowej przez radnego (zał. nr 14)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      10 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Rodziny za      8 przeciw   1 wstrzymał ……..

Ad 17

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Sekretarz Gminy Marii 

Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości diet 

oraz zwrotu kosztów podróży służbowych dla radnych Rady Gminy Gorzyce oraz zasad ich 

wypłacania i określenia stawek za 1 km przebiegu pojazdu samochodowego nie będącego własnością 

gminy, używanego w podróży służbowej przez radnego (zał. nr 15)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu, wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      7 przeciw .......... wstrzymał    1

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      5 przeciw .......... wstrzymał    2

Komisja Oświaty za      9 przeciw .......... wstrzymał    1

Komisja Rodziny za      8 przeciw    1 wstrzymał ……..

Ad 18

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Sekretarz Gminy Marii 

Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr 

LV/506/23 Rady Gminy Gorzyce z dnia 29 czerwca 2023 r. w sprawie określenia wysokości diet oraz 

zasad ich wypłacania sołtysom Gminy Gorzyce (zał. nr 16)

W otwartej dyskusji nikt nie zabrał głosu wobec czego przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      9 przeciw .......... wstrzymał ……..  brak głosu 1



Komisja Rodziny za      8 przeciw ……... wstrzymał ……..  brak głosu 1

Ad 19

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student przekazał głos Sekretarz Gminy Marii 

Władarz, która przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości diet 

oraz zasad ich wypłacania sołtysom Gminy Gorzyce (zał. nr 17)

W otwartej dyskusji głos zabrali:

- radna Justyna Lazar poddała pod rozwagę zwiększenia kwoty stałej będącej częścią składową diety 

sołtysów nie do 800 zł a do 1 000 zł, przy czym zmiana miałaby nastąpić od 01.01.2025 r. Radna 

argumentowała swoją propozycję tym, że bycie sołtysem to niezwykle zaszczytna, ale i zarazem 

trudna funkcja. To również ogromna odpowiedzialność i praca wymagająca wielkiego zaangażowania 

dlatego sołtysom należy się rekompensata w postaci diety.

- Pani Sekretarz Maria Władarz wyjaśniła, że kwota 800 zł nie jest jedyną składową diety sołtysów bo 

do tego dochodzi jeszcze 0,20 zł za każdego mieszkańca. Następnie przedstawiła kolejno według 

sołectw, ile diety te wynoszą na chwilę obecną i jakie to są różnice pomiędzy małym sołectwem jak 

np. Odra, a dużym jak Turza Śl. czy też Czyżowice. 

- radny Stanisław Zbroja poparł wypowiedź radnej Justyny Lazar.

- radny Eugeniusz Katryniok powiedział, że zaproponowana w uchwale dieta sołtysa jest wynikiem 

wspólnie wypracowanego kompromisu. Odbyło się spotkanie sołtysów z Wójtem Gminy oraz Panią 

Skarbnik, gdzie padły różne propozycje, jednak ta ostateczna czyli 800 zł kwoty stałej oraz 0,20 zł od 

mieszkańca danego sołectwa, została przyjęta przez obie strony.

- radny Józef Sosnecki stwierdził, że faktycznie zaproponowana kwota diety w wysokości 800 zł jest 

wspólnie wypracowanym i przyjętym przez Wójta i sołtysów wariantem. Samo naliczenie diet też 

zdaje się być sprawiedliwe bo ostateczna suma zależy od ilości mieszkańców w danym sołectwie, a 

tym samym również ilości obowiązków nałożonych na sołtysa, to jednak porównując to z niedawno 

uchwalonym przez radę wynagrodzeniem Wójta, gdzie jedna z radnych skwitowała stawkę 20 000 zł 

słowami „szału nie ma”, dieta sołtysa 800 zł i problem z podniesieniem jej do 1 000 zł,  skłania do 

przemyśleń. 

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      7 przeciw .......... wstrzymał    2        brak głosu 1

Komisja Rodziny za      7 przeciw ……... wstrzymał    1        brak głosu 1

 



Ad 20

W tym punkcie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy Piotr Wawrzyczny, który przedstawił temat 

dotyczący petycji mieszkańca Czyżowic w sprawie budowy kanalizacji deszczowej przy ul. 

Strażackiej w Czyżowicach.

Poinformował, że odbyło się posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, podczas którego 

komisja rozpatrzyła petycję i wydała opinię uznając petycję za zasadną. Na najbliższą sesję 

przygotowany zostanie stosowny projekt uchwały w przedmiotowej sprawie – dodał. 

Wobec braku głosów w dyskusji przystąpiono do wydania opinii.

Komisja Rewizyjna za      8 przeciw .......... wstrzymał ........... 

Komisja Skarg za      4 przeciw…….... wstrzymał ………

Komisja Budżetu za      7 przeciw .......... wstrzymał ……..

Komisja Oświaty za      8 przeciw .......... wstrzymał    1          Brak głosu 1

Komisja Rodziny za      7 przeciw ……... wstrzymał    1          Brak głosu 1

Ad 21

Wnioski i zapytania.

- radna Alicja Zuch zgłosiła chęć w pracy Komisji Budżetu i Ochrony Środowiska od 1 lipca 2024 r. 

Radna powiedziała, że została wybrana członkiem Międzygminnego Związku Wodociągów i 

Kanalizacji w związku z czym praca w komisji budżetu jest decyzją uzasadnioną. 

- radny Krzysztof Małek zwrócił się z prośbą o zwiększenie efektywności budowy kanalizacji 

sanitarnej w Gorzyczkach i przy ul. Mickiewicza w Gorzycach.

- Wójt Gminy Daniel Jakubczyk poprosił o rozsądne podejście do tematu wydatkowania środków z 

budżetu gminy bo za chwilę zabraknie na realizację zadań bieżących. Tegoroczny budżet był już 

wielokrotnie zmieniany, a zmiany te podyktowane były najczęściej możliwością pozyskania środków 

zewnętrznych na kolejne zadania inwestycyjne. Mamy gotową dokumentację projektową na kolejne 

przyłącza kanalizacjne i takie zapotrzebowanie zostało złożone. Jeśli tylko uruchomione zostaną 

środki zewnętrzne na ten cel to z pewnością będziemy chcieli z tego skorzystać. Cieszy też fakt, że 

świadomość ekologiczna mieszkańców wzrosła i wyrażają chęć przyłączenia budynków do kanalizacji

sanitarnej – dodał.

- radny Józef Sosnecki powiedział, że zgadza się z faktem, że efekt budowy instalacji sanitarnej w 

Gminie Gorzyce, na tle innych gmin, jest bardzo dobry, a mieszkańcy ciągle dopytują o dalsze plany 

w tym zakresie. Zastrzeżenia pojawiają się jednak co do czystości wody w rzekach i wyrobiskach. 

Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie.



Ad 22

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Student zamknął 

wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy Gorzyce w dniu  27.05.2024 r.

                                                                           Przewodniczący Komisji Rewizyjnej

                                                                                          Grzegorz Student


